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 PROTOKÓŁ NR 24/2013 

Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I SPRAW SPOŁECZNYCH 

RADY POWIATU W WAŁCZU  

Z DNIA 22.10.2013 r. W GODZ. 14
00

-14
55 

 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list 

obecności ( zał. nr 1 i 2). 

Posiedzenie  odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu, przy ul. Dąbrowskiego 17.    

 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

4. Ustna informacja Zarządu Powiatu w sprawie działań podjętych w związku  

z realizacją uchwały Nr XXIII/ 172 /2013 Rady Powiatu w Wałczu w sprawie 

przyjęcia programu naprawczego dla Powiatu Wałeckiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałczu. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty 

Wałeckiego. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

Nr XXI/158/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 22 lutego 2013r. w sprawie 

określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2013 roku. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek. 

 

 

 Ad pkt 2. 

Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził quorum, obecnych 10 członków Komisji. Nieobecna: 

Jadwiga Jankowska-Klonowska.  

 

Wobec powyższego Komisja mogła podejmować prawomocne decyzje. 
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Ad pkt 3. 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż niniejsze posiedzenie Komisji zostało zwołane  

na wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu na podstawie § 49 pkt. 2 Statutu Powiatu 

Wałeckiego. 

 

Wniosek Przewodniczącego Rady Powiatu stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił zamiar 

wprowadzenia do porządku posiedzenia komisji dodatkowego projektu uchwały pn.  

„Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego wysokość 

stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Powiat Wałecki dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 

za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki 

wynagrodzenia””. 

 

 

Wobec powyższego poddał pod głosowanie wprowadzenie: 

 pkt. 7 „Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu 

określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wałecki 

dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe 

warunki obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia””.  

 

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie wprowadziła  do porządku posiedzenia punkt 7 

pn. „Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego 

wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom szkół 

ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wałecki dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre 

inne składniki wynagrodzenia””. 

 

Pozostałe punkty otrzymały numerację kolejną.  

Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek zapytał czy są inne propozycje do zmiany w 

porządku posiedzenia Komisji? 

 

 

Wobec braku zgłoszenia innych zmian do porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji 

przeszedł do kolejnego punktu porządku posiedzenia. 
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Ad pkt 4. 

Ustna informacja Zarządu Powiatu w sprawie działań podjętych w związku  

z realizacją uchwały Nr XXIII/ 172 /2013 Rady Powiatu w Wałczu w sprawie przyjęcia 

programu naprawczego dla Powiatu Wałeckiego. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Poinformował, iż przedstawi ogólne założenia „Programu Naprawczego”, gdyż szczegółowy 

Program radni otrzymają, a jego „elementy” zostaną poddane pod głosowanie Rady Powiatu 

podczas sesji w dniu 25 października br. O szczegółach Programu poinformuje także 

Skarbnik Powiatu, on natomiast pragnie przedstawić działania podjęte przez Zarząd Powiatu 

w celu wprowadzenia oszczędności i spełnienia wymogów Ministerstwa Finansów. Podstawą 

do sporządzenia „Programu Naprawczego wraz z wnioskiem o udzielenie pożyczki z budżetu 

państwa, na podstawie art. 224 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych jest 

trudna sytuacja finansowa Powiatu Wałeckiego, spowodowana przejęciem zobowiązań po 

byłym Szpitalu Powiatowym w 2007r. oraz zmniejszeniem się subwencji oświatowej i 

podatku dochodowego od osób fizycznych. Pogorszona relacja pomiędzy dochodami, a 

wydatkami może spowodować wystąpienie długotrwałej trudności w terminowym wykonaniu 

zobowiązań. Wprowadzenie działań naprawczych spowoduje m.in. oszczędności w 

Starostwie Powiatowym, w jednostkach organizacyjnych i w oświacie, a ponadto zwiększenie 

dochodów poprzez sprzedaż mienia m.in. budynku po Wydziale Geodezji, Kartografii i 

gospodarki Nieruchomościami Starostwa, po PCPR w Wałczu, po stacji Dializ, po 

Przychodni, po Powiatowym Inspektorze Nadzoru Budowlanego, PZD. Przystępując do 

realizacji „Programu Naprawczego” Zarząd Powiatu ma świadomość, że na dzień dzisiejszy 

Powiat Wałecki nie posiada zdolności kredytowej,  stąd też nie można liczyć na banki, 

ponieważ nie są zainteresowane finansowaniem powstałych zobowiązań. Dysponując 

niewielką możliwością   ustanowienia zabezpieczenia kredytu może być w tym przypadku 

zachwiana realizacja zadań obligatoryjnych. Tym samym banki nie są zainteresowane 

udzieleniem kredytu na realizację „Programu Naprawczego”. Do kryteriów oceny gospodarki 

finansowej w Powiecie Wałeckim w ramach realizacji „Programu Naprawczego” Zarząd 

Powiatu przyjął działania na rzecz racjonalizacji wydatków zgodnie z zasadami m.in. 

gospodarności i oszczędności. Takiej ocenie będą również podlegać wydatki na administrację 

publiczną w powiecie. Wydatki na administrację publiczną, to głównie wydatki ponoszone na 

utrzymanie Starostwa Powiatowego, Rady Powiatu. To właśnie te wydatki na administrację 

publiczną powinny zostać obniżone, gdyż istniejei ich niewielka relacja z potencjalnym 

obniżeniem standardów realizacji podstawowego celu jakim jest w jednostce samorządu 

terytorialnego zaspokojenie potrzeb ludności w zakresie dóbr publicznych. Dla jednostek 

samorządu terytorialnego, które stanęły przed koniecznością naprawy swoich finansów, 

ustawodawca przewidział już wcześniej przywołany przez niego przepis art. 224 ustawy o 

finansach publicznych, umożliwiający udzielenie pożyczki z budżetu państwa. Wniosek o 

udzielenie pożyczki składa się do Ministra Finansów. Do niego należy załączyć uchwalony 

przez organ stanowiący program postępowania naprawczego. Dokumenty zawierające dane 

umożliwiające bieżącej i prognozowanej oceny sytuacji finansowej jednostki oraz propozycję 

spłaty zabezpieczeń pożyczki. Program naprawczy zawiera plan przedsięwzięć naprawczych 
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wraz z harmonogramem ich wprowadzenia, analizę stanu finansów JST, wskazanie efektów 

finansowych poszczególnych przedsięwzięć naprawczych wraz z metodologią ich obliczania, 

uzasadnienie podejmowanych działań w ramach postępowania naprawczego. Następnie 

przypomniał, iż w ustawie z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych została 

zmieniona definicja długu, która spowodowała, że w kraju kilkadziesiąt samorządów 

terytorialnych jest  zagrożone przekroczeniem dopuszczalnego poziomu zadłużenia, a ich 

liczba jeszcze może się zwiększyć. Samorządy te muszą wdrażać programy ostrożnościowe i 

naprawcze m.in. Powiat Wałecki. Podstawą wdrożenia procedury ostrożnościowej jest 

zagrożenie w zakresie realizacji zadań publicznych. Jak więc określić czy dany program jest 

prawidłowo skonstruowany? Uznanie, że wdrożona przez JST procedura odpowiada pojęciu 

postępowania ostrożnościowego lub naprawczego podlega ocenie Ministra Finansów. 

Decyzja taka zapada podczas weryfikacji dokumentów załączonych do wniosku o udzielenie 

pożyczki z budżetu państwa. Rolą Zarządu Powiatu jest, by przygotowane dokumenty 

spełniały  wymogi Ministerstwa Finansów. Na etapie obecnym zobowiązania przedstawiają 

się następująco: zobowiązania ogółem 35.082.346, 67 zł, w tym długoterminowe na dzień 

1.09.2013r. 29.181.547,35 zł, spłacane wydatkami 5.900.779,32zł. Dług Powiatu na dzień 

01.09.2013r. wynosi 30.684,657,49zł. Przyczyny tak  trudnej sytuacji finansowej Powiatu 

Wałeckiego można zawrzeć w kilku punktach: przejęte zobowiązania po przekształconym 

Szpitalu Powiatowym o łącznej kwocie z opłatą prolongacyjną dla ZUS 22.879.825,11zł, 

zmniejszenie dochodów  w  ramach subwencji oświatowej w 2013r. 1.150.000 zł wskutek 

mniejszej liczby uczniów, zmniejszony podatek od osób fizycznych ok. 300.000zł, wskutek 

spowolnienia rozwoju gospodarczego i innych czynników zewnętrznych, zwiększone wydatki 

na rodziny zastępcze i umieszczone dzieci w domach dziecka ok. 500 tys. zł. Następnie dla 

porównania podał inwestycje jakie zostały wykonane w Powiecie Wałeckim od 2007 r., ich 

globalne kwoty i  udział środków zewnętrznych: Przebudowa ul. Dworcowej w Wałczu na 

kwotę ponad 700 tys. zł, z tego 430 tys. zł dofinansowania, drobny remont budynku, w 

którym zlokalizowany jest wydział Geodezji, Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami 

oraz program dotyczący modernizacji budynków i budowli 700tys zł ze środków 

zewnętrznych, termodernzacja budynków użyteczności publicznej na terenie Powiatu 

Wałeckiego, na obiekty powiatowe 2.347.257 zł  przy udziale środków własnych w 

wysokości 332.185 zł, boisko „Orlik” w ZS Nr 2, Dom Pomocy Społecznej, ulica Nadjeziorna 

w Wałczu, termodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie powiatu 

Białogardzkiego, Szczecineckiego, Drawskiego i Wałeckiego, Renowacja budynku przy ZS 

Nr 1 w Wałczu, Wymiana okien w budynku Przychodni, boisko wielofunkcyjne z 

lodowiskiem  i sala gimnastyczna przy ZS Nr 3 w Wałczu,   wyposażenie sali audiowizualnej 

przy ZS Nr 4 RCKU w Wałczu, droga Tuczno-Zdbowo-Mączno, droga Strączno-Rutwica, 

rozbudowa budynku Starostwa Powiatowego, budowa parkingu przy budynku Starostwa 

Powiatowego, remont trzeciego piętra budynku B ZS Nr 4 RCKU, remont nawierzchni przy 

ZS Nr 1, zakup busa przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych dla Starostwa 

Powiatowego, usprawnienie zarządzania energią poprzez termodernizację oraz zmianę 

sposobu użytkowania budynku po byłym Szpitalu Powiatowym  na cele administracyjne 

powiatu wałeckiego – etap I, przebudowa drogi powiatowej ul. Parkowa- Orla w Mirosławcu, 

zakup autobusu przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych. Następnie 

poinformował, iż powiat wydatkował na inwestycje kwotę 32 mln zł, z której 60 % stanowiły 
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środki zewnętrzne. Działania oszczędnościowe jakie zostaną podjęte w ramach „Programu 

Naprawczego” to: obniżenie wynagrodzenia głównego kierownictwa, które przyniesie rocznie 

oszczędności rzędu 70 tys. zł, redukcja etatów w Starostwie Powiatowym – 600 tys. zł 

rocznie, redukcja etatów w jednostkach organizacyjnych powiatu w tym w Powiatowym 

Urzędzie Pracy – 140 tys. zł, Powiatowym Zarządzie Dróg – 180 tys. zł, Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie – 60 tys. zł, Dom Pomocy Społecznej -  50 tys. zł, przekształcenia w 

oświacie powiatowej 1.200.000tys. zł, likwidacja PODN – 170 tys. zł, zmniejszenie 

wydatków na remonty 300 tys. zł, likwidacja wydatków na zadania z zakresu kultury, sportu i 

promocji – 400 tys. zł. powyższe oszczędności dają kwotę 3.170.000zł. Poprzez powyższe 

działania pozwolą na: wyrównane kosztów obsługi długu w latach 2014-2029, obniżenie 

kosztów obsługi długu po byłym Szpitalu Powiatowym z 4,5% do 3%, spłata ZUS po byłym 

Szpitalu Powiatowym w kwocie 3.800.000zł (zaległości zostałyby uregulowane w całości). 

Niestety uzyskane oszczędności nie będą wystarczające, gdyż koszta generowane przez 

oświatę powiatową są zbyt wysokie i trzeba będzie szukać również innych rozwiązań. Bardzo 

dotkliwym obciążeniem dla powiatu jest piecza zastępcza, która z roku na rok generuje coraz 

większe koszta ok. 500 tys. zł. Jeżeli chodzi o wymienione wyżej inwestycje przypomniał, iż 

Rada Powiatu wyraziła zgodę na ich realizację i uważa, że były potrzebne i są kroplą w morzu 

potrzeb powiatu. Pożyczka z Ministerstwa Finansów jest jedyną szansą dla powiatu na 

pozyskanie środków zewnętrznych. Wszystkie uchwały jakie Zarząd Powiatu przedkłada na 

Radę,  związane z programem oszczędnościowym są niezbędne do uzyskania pożyczki z 

budżetu państwa.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Oznajmił, iż z wypowiedzi Starosty Wałeckiego zrozumiał, że dodatkowe materiały radni 

otrzymają jeszcze przed sesją? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Odpowiedział, iż podczas sesji Rada Powiatu podejmować będzie uchwałę. 

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Zapytał o rodzaj uchwały. 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, iż podczas najbliższej sesji Rada Powiatu będzie rozpatrywała uchwały 

dotyczące „Programu Naprawczego”, a dokładniej uszczegółowienia jego pkt. 4, który 

dotyczy oszczędności z tytułu wynagrodzeń pracowników, pod realizację których niezbędne 

jest podjęcie przez Radę Powiatu dwóch uchwał  w  sprawie: ustalenia „Regulaminu 

określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom szkół 

ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wałecki dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre 

inne składniki wynagrodzenia” oraz zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Wałczu. Powyższe uchwały pozwolą na wygenerowanie oszczędności rzędu 

2.250.000 zł z tytułu redukcji wynagrodzenia.  
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Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Dodał, iż te dwie uchwały wymaga Ministerstwo Finansów, które pożyczkę z budżetu 

Państwa będzie powiatowi udzielało. Muszą to być konkretne uchwały dotyczące 

konkretnych ruchów oszczędnościowych.  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Uzupełnił, iż po podjęciu przez Radę Powiatu uchwał, o których już wspominał będzie 

możliwe dodatkowe zmodyfikowanie „Programu Naprawczego” w celu wkomponowania 

tych punktów, które nie były do końca skonkretyzowane.   

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zapytał czy Uchwała Nr XXIII/ 172 /2013 w sprawie przyjęcia programu naprawczego dla 

Powiatu Wałeckiego będzie podlegała aktualizacji?  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział twierdząco, dodając iż po XXVIII sesji Rady Powiatu zaplanowanej na dzień 

25 października 2013, Zarząd Powiatu będzie wnioskował o zwołanie sesji nadzwyczajnej, 

dotyczącej aktualizacji „Programu Naprawczego”. 

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zapytał, czy w takim bądź razie nie można wszystkich uchwał dotyczących „Programu 

Naprawczego” rozpatrzyć podczas jednej sesji nadzwyczajnej? 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, że do „Programu Naprawczego” muszą zostać wpisane konkretne uchwały 

generujące oszczędności, pokazane konkretne działania i konkretne kwoty.  

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Wyjaśnił, iż do Ministerstwa Finansów musi zostać przesłany „Program Naprawczy” 

zawierający numery uchwał wprowadzające zmiany oszczędnościowe. Jeżeli chodzi o zmianę 

„Regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wałecki dodatków za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

niektóre inne składniki wynagrodzenia”, to powyższe, uzgodnione zostały ze związkami 

zawodowymi, które wyraziły swoją aprobatę.  

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zauważył, iż Skarbnik Powiatu nie przychyla się do rozpatrzenia przez Radę Powiatu 

wszystkich uchwał dotyczących „Programu Naprawczego” podczas sesji nadzwyczajnej, 

natomiast nie stanowi problemu fakt, że zanim uchwała Rady Powiatu w sprawie 

„Regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wałecki dodatków za 

http://bip.alfatv.pl/pliki/powiatwalecki/File/bip.powiatwalecki.pl/Uchwa%C5%82y%20Rady%20Powiatu/2013/XXIII%20sesja/04_1%20-%20uchwa%C5%82a%20program%20naprawczy.pdf
http://bip.alfatv.pl/pliki/powiatwalecki/File/bip.powiatwalecki.pl/Uchwa%C5%82y%20Rady%20Powiatu/2013/XXIII%20sesja/04_1%20-%20uchwa%C5%82a%20program%20naprawczy.pdf
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wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

niektóre inne składniki wynagrodzenia” będzie możliwa do wykonania przez Zarząd Powiatu 

musi upłynąć termin 14 dni od dnia jej opublikowania w Dzienniku Województwa 

Zachodniopomorskiego. Czyli idąc tokiem myślenia Skarbnika Powiatu sesję nadzwyczajną 

należałoby zwołać pod koniec grudnia lub na początku stycznia 2014r., by zapisy uchwały 

weszły w życie i można je było w „Programie Naprawczym” ująć. 

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Zauważył ponadto, że należy również wziąć pod uwagę okres trzymiesięcznego 

wypowiedzenia umów o pracę pracowników. Nie można nanieść zmian do „Programu 

Naprawczego” gdy zmniejszenie zatrudnienia nie staje się faktem. 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Podkreślił, iż „Program Naprawczy” będzie modyfikowany po podjęciu przez Radę Powiatu 

uchwał uszczegółowiających jego pkt. 4. Przeprowadzenie powyższych działań podczas 

jednej sesji nie byłoby poparte zmianami legislacyjnymi.  

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Przyznał, iż zgadza się ze Skarbnikiem Powiatu, jednak okres faktycznego zaistnienia zmian 

oszczędnościowych przypadnie na pierwszy kwartał 2014 roku. 

 

Jerzy Goszczyński Wicestarosta Wałecki 

Dodał, że poszczególne fragmenty „Programu Naprawczego” (uchwały uszczegółowiające 

określone jego zapisy) będą wchodziły w życie w różnym czasie. Skarbnik Powiatu poprzez 

odpowiednie obliczenia określa skutki finansowe jakie uchwały przyniosą w latach kolejnych. 

Na pewno w roku 2014 nie uzyska się pełnego efektu oszczędnościowego, ale już w roku 

2015 i kolejnych ten efekt zostanie już w pełni osiągnięty. 

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zauważył, że uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Wałeckiego wchodzi w 

życie z dniem 1 grudnia 2013r.  

 

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, iż ważny jest fakt, że zostanie podjęta i będzie mógł ją zawrzeć w „Programie 

Naprawczym”. 

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zapytał czy redukcja 14,5 etatów w Starostwie Powiatowym, o których wcześniej informował 

Starosta Wałecki wiąże się z projektem uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałczu? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Odpowiedział twierdząco. 
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Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Chcąc się upewnić zapytał, w/w uchwała związana jest z redukcją zatrudnienia w Starostwie 

ale tylko w zakresie zmian dotyczących Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych oraz 

Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Poinformował, iż w Starostwie Powiatowym przewiduje się redukcję zatrudnienia dotyczącą 

tak naprawdę sześciu „prawdziwych etatów”. Pozostałe dotyczą redukcji etatów osób 

posiadających umowy o pracę na czas określony oraz osób odchodzących na emeryturę. Czyli 

można powiedzieć, że redukcja zatrudnienia przeprowadzona zostanie dość „łagodnie”. 

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zwrócił się z prośbą do Starosty Wałeckiego o przedstawienie kryteriów, branych pod uwagę 

przy wypowiadaniu umów o pracę pracownikom. 

 

Tadeusz Łożecki – Członek Komisji Budżetu i Spraw Społecznych 

Wyraził pogląd, że nie jest konieczne aby uchwały Rady Powiatu uszczegółowiające 

„Program Naprawczy” były prawomocne, by można je było  w nim zawrzeć. Ministerstwo 

Finansów wymaga podjęcia przez Radę Powiatu oraz Zarząd Powiatu działań 

oszczędnościowych popartych uchwałami. Wydaje mu się, że nie trzeba będzie czekać aż 

dana uchwała się uprawomocni, wystarczy sam fakt jej podjęcia. Najważniejsze by jak 

najszybciej zostały przedłożone Ministrowi Finansów dokumenty niezbędne do uzyskania 

pożyczki z budżetu państwa, o którą ubiega się Powiat Wałecki.  

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Oznajmił, iż uważa podobnie, dlatego też sugerował, by wszystkie uchwały Rady Powiatu 

związane z „Programem Naprawczym” oraz sam „Program Naprawczy” zostały rozpatrzone 

podczas jednej sesji Rady Powiatu. 

 

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

Wyjaśnił, iż wszystkich działań oszczędnościowych nie da się przeprowadzić w jednym 

momencie. 

 

Komisja dyskutowała nad ewentualnym przesunięciem terminu sesji Rady Powiatu oraz za i 

przeciw podjęciu uchwał oszczędnościowych podczas sesji nadzwyczajnej.  

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zapytał skąd wynika konieczność podjęcia przez Radę Powiatu  uchwał uszczegółowiających 

„Program Naprawczy”? 

 

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, iż z pisma Ministerstwa Finansów. 
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Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zapytał czy Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie również przedstawiła swoje 

wytyczne? 

 

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, iż RIO w Szczecinie wystosowało „Raport o stanie gospodarki finansów 

powiatu”  

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Wyraził zdanie, że radni powinni byli zostać poinformowaniu o treści pism. 

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Zauważył, iż raport RIO  jest opublikowany na stronie BIP RIO i można się z nim zapoznać, 

natomiast co do pisma z Ministerstwa Finansów poprosił Zarząd Powiatu o przedłożenie go 

radnym. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Poinformował, iż Ministerstwo Finansów w ramach „Programu Naprawczego” zabroniło na 

ujęcie w planie budżetu powiatu środków finansowych na promocję powiatu oraz sport. 

 

Marek Pawłowski – Członek Komisji  

Zapytał, czy w świetle wypowiedzi pana Starosty pozostawienie Samodzielnego Stanowiska 

do spraw rozwoju gospodarczego i współpracy z partnerami zewnętrznymi nie będzie 

sprzeczne z wytycznymi Ministerstwa Finansów?   

 

Janusz Różański – Członek Komisji 

Zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu, by do sesji przedłożył radnym informacje 

dotyczące uszczegółowienia „Programu Naprawczego” oraz pismo z Ministerstwa Finansów, 

o którym wyżej była mowa. 

 

 

 

Ad pkt 5. 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałczu. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem Członkowie Komisji otrzymali w materiałach na 

Komisję. Stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

W  posiedzeniu Komisji dotyczącego punktu 5 i 6 porządku posiedzenia uczestniczyła: 

Jadwiga Michno – Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego w/m. 

 

Jadwiga Michno – Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego w/m poinformowała, iż 

proponowane zmiany do Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego  wynikają z 
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konieczności realizacji przyjętego Uchwałą Nr XXIII/172/2013 Rady Powiatu z dnia 24 

czerwca 2013r. „Programu naprawczego dla Powiatu Wałeckiego”. Zmiany te nie obniżą 

sprawności  funkcjonowania Starostwa. Polegają na: likwidacji Wydziału Inwestycji i 

Funduszy Pomocowych, likwidacji Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu, włączenia do 

Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu zadań w zakresie kreowania wizerunku oraz 

obsługi BIP, utworzenie Samodzielnego stanowiska ds. rozwoju gospodarczego i współpracy                  

z partnerami zewnętrznymi, utworzenie Samodzielnego stanowiska ds. inwestycji i zamówień 

publicznych. W ramach zmian porządkujących proponuje się dodatkowo wykreślenia zapisu 

dotyczącego konieczności zgłaszania w sekretariacie Starosty przyjęć interesantów do 

ostatniego dnia w tygodniu poprzedzającym przyjęcie.  

. 

Janusz Różański – Członek Komisji zwrócił się do Zarządu Powiatu z prośbą by przedłożył 

radnym do sesji informację dotyczącą wykazu aktualnych stanowisk pracy w Starostwie 

Powiatowym oraz wykazu stanowisk pracy po wprowadzonych zmianach kadrowych, bez 

podawania danych personalnych pracowników.  

 

Marek Pawłowski - Członek Komisji poinformował, iż będzie głosował za wprowadzeniem 

zmian do Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego, gdyż uważa, że nie powinno 

się narzucać rozwiązań odmiennych od tych, które proponuje „szef firmy”, w tym wypadku 

Starosta Wałecki. Niemniej chciałby dowiedzieć się jakie kryteria będą brane pod uwagę przy 

redukcji zatrudnienia, gdyż 14,5 etatów jest dość dużą liczbą.  

 

Jadwiga Michno – Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego w/m poinformowała, iż 

większość etatów objętych redukcją dotyczy osób zatrudnionych na czas określony, którym 

umowy nie będą przedłużane (6 etatów).  

 

Janusz Różański – Członek Komisji zapytał, ilu pracowników odchodzi na emeryturę? 

 

Jadwiga Michno – Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego w/m odpowiedziała, że 

odchodzą  wszyscy pracownicy, którzy nabyli uprawnienia wieku emerytalnego, są to dwie 

osoby. 

 

Janusz Różański – Członek Komisji oznajmił, iż wydaje mu się, że w Starostwie Powiatowym 

pracuje więcej niż dwóch pracowników, którzy nabyli już uprawnienia emerytalne. 

 

Marek Pawłowski - Członek Komisji zapytał czy pracownicy sami odejdą na emeryturę czy też 

zostaną im wręczone wypowiedzenia? 

 

Jadwiga Michno – Naczelnik Wydziału Organizacyjno-Prawnego w/m odpowiedziała, że 

pracownicy ci otrzymają wypowiedzenia. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki oznajmił, iż przeprowadził rozmowy z 2 

pracownikami, którzy osiągnęli już uprawnienia emerytalne i zaproponowane przez niego 

rozwiązanie ich satysfakcjonowało. Ponadto w grupie osób objętych redukcją zatrudnienia 

będą osoby, z którymi zawarto umowy na czas określony. Co do kryteriów branych pod uwagę 
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przy wypowiedzeniu umowy o pracę pracownikom zatrudnionym na czas nieokreślony 

poinformował, iż w pierwszej kolejności będzie brany pod uwagę staż pracy w Starostwie 

Powiatowym  pracowników na danym stanowisku, następnie staż ogólny pracy. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Komisji 

poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wałczu w sprawie 

zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałczu. 

 

W wyniku głosowania Komisja większością głosów przy 1 głosie „wstrzymującym się”, 1 

głosie „przeciw” i 8 głosach „za”, pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

 

 

Ad pkt 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty 

Wałeckiego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem Członkowie Komisji otrzymali w materiałach na 

Komisję. Stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki oświadczył, iż wystąpił z wnioskiem o obniżenie dla 

siebie wynagrodzenia za pracę o 15%, podobnie jak Wicestarosta Wałecki, Skarbnik Powiatu 

oraz Sekretarz Powiatu. Powyższe działania przyniosą oszczędności w wysokości 70 tys. zł 

rocznie. Ponadto dodał, iż ze względów oszczędnościowych samochód służbowy 

wykorzystywany będzie jedynie w szczególnych sytuacjach, a także nie będą przyznawane 

kilometrówki. Na zakończenie poinformował, iż niektórym pracownikom obniżono etat o 

połowę. Początkowo planowano obniżenie poborów pracownikom, niemniej z powyższego 

zrezygnowano i zadecydowano o redukcji zatrudnienia. Zaznaczył, iż wynagrodzenia 

pracowników Starostwa Powiatowego nie są na złym poziomie. Do momentu polepszenia się 

sytuacji finansowej pobory pracowników zostaną zamrożone.  

 

Wobec braku innych uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Komisji 

poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wałczu w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Starosty Wałeckiego. 

 

W wyniku głosowania Komisja większością głosów przy 4 głosach „wstrzymujących się i 6 

głosach „za”, zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

 

 

Ad pkt 7. 

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego 

wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom szkół 

ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wałecki dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania 
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wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

niektóre inne składniki wynagrodzenia”.  

 

W  posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczył Józef Kropielnicki – Naczelnik 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych w/m . 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem Członkowie Komisji otrzymali w dniu Komisji. 

Stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Jerzy Goszczyński Wicestarosta Wałecki poinformował, iż po konsultacji z dyrektorami szkół 

oraz związkami zawodowymi proponuje się zmniejszenie wysokości dodatków; 

motywacyjnych, funkcyjnych oraz dodatków za warunki pracy nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach ponadgimnazjalnych Powiatu Wałeckiego ustalonych  w załączniku do uchwały Nr 

XXI/183/2009 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 26 lutego 2009 r. 

 

Wobec braku  uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Komisji poddał 

pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wałczu w sprawie 

ustalenia „Regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat Wałecki 

dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe 

warunki obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia” 

 

W wyniku głosowania Komisja większością głosów przy 3 głosach „wstrzymujących się, 1 

głosie „przeciwnym” i 6 głosach „za”, zaopiniowała powyższy projekt uchwały 

 

W wyniku głosowania Komisja  

 

 

 

Ad pkt 8. 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

Nr XXI/158/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 22 lutego 2013r. w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2013 roku. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem Członkowie Komisji otrzymali w materiałach na 

Komisję. Stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Wobec braku uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący Komisji poddał 

pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wałczu zmieniającej 

uchwałę Nr XXI/158/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 22 lutego 2013r. w sprawie 

określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2013 roku. 

 

W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 
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Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji o godzinie 14
55

 zamknął 

posiedzenie Komisji.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

Protokołowała:           

Inspektor               Przewodniczący Komisji 

ds. Obsługi Rady Powiatu                                                                   

     Andrzej Gostołek  

    Anna Siwiec 


